
Kaupunginhallitus § 71 11.04.2022

Lausuntopyyntö Haapaveden ja Nivalan kaupungin alueelle kohdistuvista
malminetsintälupahakemuksista

Khall 11.04.2022 § 71 Valm: (Maankäyttöpäällikkö)

 Turvallisuus- ja kemikaalivirasto (Tukes) on pyytänyt kaivoslain
 (10.6.2011/621) 37 §:n mukaisesti Haapaveden kaupungin

lausuntoa
 ja Nivalan kaupungin alueelle kohdistuvista

malminetsintälupahakemuksista, jotka ovat nähtävillä
17.3.–25.4.2021.

Lausuntopyynnöt koskevat kahta (2) malminetsintälupahakemusta
(lupatunnukset ML2020:0057, ML2020:0058), jotka sijoittuvat
Haapaveden kunnan lounaisosaan.

Hakemusten mukaan hakija etsii alueilta volframia, vanadiinia, tinaa,
nikkeliä, molybdeeniä, kuparia, kultaa, kromia, kobolttia, hopeaa,
hiiltä, telluuria sekä muita platina ryhmän metalleja.
Malminetsintätöiden aloitus on suunniteltu keväälle 2022.

Suunnitellut tutkimusmenetelmät muodostuvat hakemusten mukaan
alkuun lohkare-etsinnästä, paljastumakartoituksesta,
maanäytteenotosta sekä vanhojen maanäytteiden tutkimuksista.

Tutkimusten on suunniteltu jatkuvan sen jälkeen 2022–2023
aiemman aineiston läpikäymisellä ja tarkemmilla geofysikaalisilla
tutkimusmenetelmillä, missä tutkitaan näytteiden kemiallista ja
mineralogista koostumusta. Lisäksi on suunniteltu kallionpinnan
näytteenottoa raskaammalla kalustolla. Timanttikairaukset
suunnitellaan alustavien tutkimusten perusteella. Hanketoimija on
harkinnut myös mahdollisen ”tutkimusuran” tekemistä, peruskallion
pinnan paljastamiseksi.

Hakemusten mukaan suunniteltu malminetsintätyö ei aiheuta haittaa
alueen luonnonarvoille. Hanketoimija arvio, että joissain
tutkimustoimenpiteissä voi syntyä meluhaittaa. Tällaisia töitä
vältetään tekemästä lintujen pesimäaikana. Lisäksi
suunnittelualueella pyritään välttämään töiden aiheuttaman
irtoaineksen kulkeutuminen ympäristön pintavesistöihin.

Lausuntopyynnöt ja lupahakemuksen kuulutukset ovat
oheisaineistoina.

Kaupunginjohtajan ehdotus:



Kaupunginhallituksella ei ole huomautettavaa lausuntopyyntöön.

 Käsittely:

 Merkittiin, että asiantuntijana kuultiin maankäyttöpäällikkö Paulos
Tekaa.

Päätös:

 Hyväksyttiin.

 ______


